

Referat af styrelsesmøde tirsdag den 4. marts kl. 11-13 i Vartov og i forbindelse med Styrelsesseminar den 3.-4. marts, inkl. møder i hovedudvalg

*I mødet deltog den samlede styrelse, dog med afbud fra AN, og NPB, som er udtrådt af styrelsen 3. marts, herefter indkaldes 1. suppleant Tyge Mortensen.
Fra sekretariatet deltog LK, IA, MLS og RM*

Punkt	Indhold	Ansvarlig	Beskrivelse	Bilag
	MØDESTART			
1.	Velkomst, orientering fra Formanden samt godkendelse af dagsorden og referat	KMA	Velkomst og historisk rids med fund fra gemmerne v. formanden Dagsorden godkendt, ligeledes referat af seneste styrelsesmøde, november 2024	Bilag 1
2.	Opsamling på seminar – og eventuelle beslutningspunkter eller diskussionspunkter i relation til samtaler det sidste døgn	KMA	Tak for et godt, afvekslende program – luksus med helt aktuelle og relevante oplæg. Fin form også med udvalgenes delinger, dog lidt reelt mødetid, få beslutningspunkter. Dejligt med en samlet styrelse og m. tid til at dyrke fælles tankesæt.	
	GRUNDTVIGSK FORUMS PEJLEMÆRKER 2025-2027			
3.	Præsentation af endeligt forslag til Grundtvigsk Forums pejlemærker	IA LK	IA og LK præsenterede det endelige forslag til pejlemærker På denne baggrund, og efter spørgsmål og debat – bl.a. om 'mindretalstrettheder' og læse-oplevelse af 'ophobet Grundtvig-lingo'. Det blev besluttet at ændre 'mindretalstrettheder' til 'mindretal' og at Ingrid og Lise implementerer en mindre korrektion i den uddybende tekst til det første pejlemærke, for at skabe en tekstlig rytme, der går igen gennem de tre tekster. Styrelsen fulgte derefter indstillingen om godkendelse af det reviderede forslag til pejlemærker i perioden 2025-2027, der var et bilag til mødet: 1. Vi vil styrke menneskeligheden i samfundet 2. Vi vil skabe sammenhænge 3. Vi vil fremme åndsfrihed Herefter præsenterede LK indsatser, arbejdsopgaver og projekter i relation til pejlemærkerne – konkret bl.a. kulturindsatsen i forbindelse med EU-formandskabet E25 – med de tre gennemgående indsatser: 1. Vi vil blande os i en større samtale 2. Vi vil skabe en bæredygtig forening 3. Vi vil udvikle et fælleshus med betydning for demokratiet	Bilag 3

			Der blev spurgt ind til sted-metaforer for Vartov – og den kreative kraft de genererer – forslag om at udvikle/vælge ti sted-metaforer for Vartov og foreningen Gr. F. Der blev ligeledes spurgt ind til Hovedudvalgenes rolle, opgave og retning i relation til såvel pejlemærker som indsatser og projekter, der følger heraf – gerne tid til denne samtale, afklaring v. kommende møde mhp. yderligere synergi i arbejdet. LK pegede på udviklingen af talepapirerne som et fælles redskab, som det vigtigste sted at fokusere i den forbindelse, da dette redskab skal bidrage til at formulere udgangspunktet for vores samtaler i en større offentlighed.	
	NYHEDER			
4.	Formanden	<i>KMA</i>	Formanden orienterede om deltagelse, sammen m. bl.a. LK og IA, i Katrine Frøkjær Baunvigs tiltrædelsesforelæsning som professor ved Center for Grundtvigforskning, AU – glædeligt og godt. Der arbejdes pt på en fornyet samarbejdsaftale med Grundtvig Centret, der inkluderer bidrag til finansiering af ny formidler på Grundtvig Biblioteket.	
4.	Økonomiudvalg	<i>KMA</i>	KMA orienterede fra økonomiudvalget i relation til byggeri og fondsarbejde – og kontakt m. opdrag til B. Månsson om eventuel fondskonstruktion. Arbejde m. kommissorium for økonomiudvalget – f.eks. m. fælles forårsmøde ml. FU og økonomiudvalg mhp. Årsrapport og budgetarbejde.	
5.	Vedtægtsudvalg	<i>AN</i>	MLS refererede, i ANs fravær, om vedtægtsudvalgets arbejde - m. et koncentreret fokus på formålsparagraf. Der er i dag opgaven først beskrevet, målet til sidst og måden vi gør det på i midten. Der tilstræbes bedre flow og sammenhæng. Indspil fra sekretariatet ift. vedtægten i øvrigt. Oplæg til FU i april, og til styrelsen i maj.	
6.	Skolepolitisk Udvalg	<i>JVS</i>	JVS orienterede om "I Skole med Grundtvig" her: https://grundtvigskforum.dk/kalender/i-skole-med-grundtvig-2025 - Rødding Højskole, 28.-29. marts. Optaget af Trivselskommissionens arbejde – og aftale om uddannelsesreformen, bl.a. den nye EPX – grundtvigsk gymnasium.	Bilag 6a 6b 6c
7.	Kirkepolitisk Udvalg	<i>MG</i>	BRM orienterede fra udvalgsmøde m. samtale m. Lisbet Christoffersen om dobbelt medlemskab – i relation til fagudvalg nedsat af biskopperne, hvor BRM er med – og som fører frem til et lovforslag inden sommer. Der arbejdes i øvrigt m. talepapir samt GF's program for Himmelske Dage og Folkekirkemødet på Folkemødet.	Bilag 7a 7b
8.	Folkeoplysningsudvalget	<i>LH</i>	LFH orienterede om udvalgets arbejde m. idégrundlag – bilag omdelt, bl.a. til inspiration for øvrige udvalg, tak.	

	ORIENTERINGER FRA SEKRETARIAT OG AKADEMI (INKLUSIVE SANDWICH TIL ALLE)			
9.	Akademi	IA	IA orienterede om et travlt og spændende forår – bl.a. m. besøg på polsk højskole i maj m. dansk-norsk-polsk-samarbejde og om arbejde m. menneskesynet hos Hal Koch og Grundtvig; Himmelske Dage m. deltagelse i forskellige debatter og samtaler. Salmestillægsudvalg – svært og spændende. Ansvars-tema – afrundes m. kursus på Krogerup Højskole i uge 26.	
10.	Sekretariat	LK	LK orienterede m. udgangspunkt i udsendt bilag – bl.a. om stigning i medlemstal – individuelle medlemmer 55% og medlemskredse 6% i 2024 Og om nye partnerskaber – m. skriftlige partnerskabsaftaler – Der blev spurgt ind til nye brugere/aktører i Kredsløbet – og med nyt kunstværk i Kredsen – af Anders Bonnesen, m. genindretning, og nytænkning af rummet, bl.a. m. ovenlys, røde lænestole, et dogme i Kredsen, og blå borde m. citater fra <i>Er lyset for de lærde blot</i> , kunstværkets titel – forventet gave fra Ny Carlsberg fondet. Optakt til nyansættelse af Ny formidler på Grundtvig Biblioteket – del gerne kommende opslag MLS orienterede om plan for årsmøde 2025 – m. plan for afholdelse på Gymnastik- og Idrætshøjskolen i Viborg – Kredsmøde, inspirationsdag for medlemskredse, planlægges til afholdelse på Rønde Højskole, lørdag den 3. maj Pressestrategien vedlagt som bilag – om den større stemme Også tak for endnu en inspirerende skriftlig orientering fra Biblioteket v. LL.	Bilag 10a 10b 10c
11.	Evt.	KMA	TAK t. Lise og det øvrige sekretariat for veltilrettelagt seminar. Maj-styrelsesmødet, mandag den 12. maj, holdes på Skærum Mølle og med soire på Nørre Vosborg – det ser vi frem til og nærmere tidsplan følger. Tak for denne gang!	

For referatet, Mette Geil